
 
 

Skolebestyrelsen 2020/21 

 

Referat SB30 
 

Skolebestyrelsesmøde (30)  

Tirsdag d. 31. august 2021 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:                 Havrehedskolen, afdeling Morud, personalerummet 

 

Mødedeltagere:  
Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne (Forældrerepræsentant), Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed (Forældrerepræsentant), Christina Nordenbæk (Forældrerepræsentant), Tina Kannegaard 
(Forældrerepræsentant), Lene Bro (Forældrerepræsentant), Niels Pedersen (medarbejderrepræsentant), Henriette Lorentzen 
(medarbejderrepræsentant), Allan Buchholt Høj (Viceskoleleder), Louise Hjortebjerg Theil (Skoleleder) 
 

Elevrådsrepræsentanter:  
Deltager ikke i dette møde, da der endnu ikke har været afholdt valg. 
 
Mødeleder: Pia Skov Hansen 
 
Gæst: Anders Thingholm, afdelingsleder 
 

 

Møderække 2021-2022:  

Tirsdag d. 31. august, Mandag d. 4. okt., Onsdag d. 3. nov., Torsdag d. 9. dec., 2022 - Mandag d. 10. jan., 

Tirsdag d. 8. feb., Onsdag d. 2. marts, Torsdag d. 7. april, Mandag d. 2. maj og Tirsdag d. 7. juni 

 

Punkt 233: Godkendelse af referat                                        

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Beslutning: Referatet fra SB 29 og SB 30 fremsendes til godkendelse på SB 31 

Bilag: Mødereferat SB 29 
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Punkt 234: Orientering fra ledelsen                                                                                       

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen.  

Sagsfremstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 
 
Beslutning:     

 Møderækken bekræftes 

 Ansættelse af tysklærer- udvælgelse 17.09. kl.8 - samtaler tirsdag 21.09 kl17 / Charlotte Ellemose 
Sonne deltager fra skolebestyrelsen. 

 Orientering om KickOff-arrangement på ny børne- og ungepolitik  

 Kølskabe – de rengøringsmæssige udfordringer blev drøftet. Egne køletasker opleves af undervisere i 
såvel skole som fritidstilbud som meget mere pædagogiske. Der er roligere omkring madsituationen- 
der er tidligere brugt meget tid på at organisere madsituationen- børn ved nu hvor deres mad er 
hele tiden. Heller ingen børn der tager hinandens mad. Køletaskerne fungerer fint. Her er tale om en 
corona-erfaring der gør skoledagen nemmere. 
Enkelte Skolebestyrelsesmedlemmer giver udtryk for bekymring om den ”lunkne madpakke” 
Indstillingen er, at vi slukker og flytter køleskabene. - SB drøfter punktet videre på næste møde. 

 

Bilag: 

 

Punkt 235: Status på Covid19                     

Beslutningstema: Corona 

Sagsfremstilling: At skolebestyrelsen orienteres om status vedrørende covid19-situationen i 
dagtilbud og skoler. 

Beslutning: Louise Theil (LT) orienterer om corona - situationen på skolen. 

 

Bilag: 

 

Punkt 236: Henvendelse fra forældre vedr. E-sport                                                  

Beslutningstema: Vedr. nyt E-sport-valgfagshold 

Sagsfremstilling: Inden sommerferien modtog vi en henvendelse vedr. e-sport både som valgfag og som 

tilbud i klubben. Vi medsender henvendelsen som bilag. Anders deltager i punktet. Han redegør for 

historikken, hvorefter skolebestyrelsen skal drøfte henvendelsen og et svar. 

 

Beslutning:  
Anders Thingholm (AN) redegør for tidslinjen i relation til henvendelsen. 

Orientering om Valgfag – regler og rammer – obligatoriske og valgfrie.  

Vi udbyder alle praktisk-musiske valgfag der er eksamen til – derudover udbydes et ”frit” valgfag. Dette er 
Havrehedskolen stort set ene om i Nordfyns Kommune.  

AN orienterer om hvordan der vælges- og historikken i valgfagsudbuddet.  
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Der har været- og er tværforløb med Nordfyns Gymnasium og Ungdomsskole. 

Valgfaget E-sport, der lige er udbudt, har været meget søgt – 2 hold er oprettet et på 7.årgang, samt et på 
8.årgang - 10 elever på hver – lærer/pæd. har været igennem kompetenceforløb under DGI  

 

Klubben har E-sport 1 gang pr uge (onsdage, ca. 5 deltager pt.) 
Morud Idrætsforening henvendte sig til skolen om et samarbejde/uddannelse omkring E-sport (de eftersøgte 

trænere til deres nye afdeling) 
Der har derudover været dialog med Nordfyns Efterskole der har linje E-sports erfaringer. 

 
Begrundelser for deltagelse i E-sport: At være sammen-heroppe på skolen, bevægelsesaktiviteter i hallen, 

Træning og guidning i kommunikation og strategiplanlægning, kost og ernæringsvinkler. Erfaringen andre 

steder fra, er- at andre klubtilbud blomstrer op” ved dette tilbud. 
 

Det har bestemt været velovervejet og drøftet at skulle udbyde E-sport. 
Det motiverer også personaler- at kunne observere på adfærd og sprog- pædagogisk at guide børnene. 

 

Skolebestyrelsen udtaler: 
Der var bekymringer ift. hvor mange ressourcer det kunne tage fra klubben.  

I forhold til valgfag- her kan eleven sammen med forældre foretage valget, forældre er inde over 
beslutningen.  

Hvert hjem bør vurdere valgfaget- den brede palette. 

Da vi talte om klubtilbuddet drøftede vi ressource-spørgsmålet- hvor meget koster det ift. de øvrige tilbud 
på ”paletten” det er forholdsvis få der vælger det- pt. 5. 

Klubben er opmærksom på denne udfordring- tilbuddet skal evalueres, det har kun været aktivt i 14 dage. 
Det er stadig så nyt- alting skal starte- det giver gode ringe i vandet, så flere kommer måske med. 

Det handler om at få synliggjort alle de andre tilbud. 
Der er også et e-sport-tilbud i Veflinge/Hallen 

E-sport er ekstremt værdifuldt- og jeg har nu anerkendt det- med hjælp fra mine børn. Vil gerne udnytte de 

potentialer der er i det samvær de unge har på den platform. 
 

Anders og Louise laver en opsummering, drøfter med Pia Skov Hansen og der afsendes svar til forældre. 
 

SB støtter op om de pædagogiske aspekter der ligger bag- der skal evalueres – og være øje på de øvrige 

valgfag. 

 

Bilag: Brev til skoleledelsen Vedr. punkt 236, SB-møde 31. august 2021 

 

Punkt 237: Orientering og drøftelse vedr. cykelsti                                          

Beslutningstema: Vedr. ny cykelsti fra Bredbjerg og cykelstien mellem Veflinge og Farstrup. 

Sagsfremstilling: Med etableringen af den nye cykelsti fra Bredbjerg til Morud, er der skabt en ny 

trafiksituation ved ud- og indkørsel fra parkeringspladsen ved Rugårdsvej. Skolebestyrelsen orienteres om 

tiltag for at højne trafiksikkerheden og om trafikrevisorens overvejelser. Dertil har en forældre henvendt sig 

vedr. cykelstien fra Veflinge, som modsat den nye cykelsti er fuldstændig mørk. 

Beslutning: Louise Theil (LT) orienterede omkring cykelsti-forholdene. Trafikrevisoren har afgjort, at det er 

de rigtige forhold pt. Forældre vænner sig til forholdene. Vi har klippet hække ned. Skolebestyrelsen har haft 

opmærksomhed på forholdene. 
Bekymring for lysforholdene. 

Skiltet der står og hjælper- dette bør gøres permanent.  

Husk også Skovvej – er også interessant i trafikperspektiv. 
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Mange typer af trafikanter på kort tid er udfordrende. 

Dronebestilling – punktet sættes på SB-møde i okt./nov. 
 

Forældrehenvendelse på cykelstien fra Veflinge til Morud er uden lys – som SB støtter vi op om dette ønske- 

Charlotte Ellemose Sonne skriver til trafikudvalget.  

 

Bilag:   

 

Punkt 238: Afslutning af arbejdet med skole-hjem-princippet                                                       

Beslutningstema: Orientering om personalets arbejde med det nye skole-hjem-princip 
 
Sagsfremstilling: Allan orienterer om den proces vi har haft her på skolen i forbindelse med det nye skole-

hjem-princip 

Beslutning: Allan Buchholt Høj orienterede om proces og implementering af de nye principper for skole-

hjem-samarbejde. 
Principperne justeres endeligt (Pia Skov Hansen)  

Elevplan og ledelsesdrøftelser på næste SB-møde 

 

Bilag: Det nye skole-hjem-princip, som det blev vedtaget i juni. 

 

Punkt 239: Orientering om proces vedr. arbejde med kerneopgave og børnesyn                                                       

Beslutningstema: Orientering om personalets arbejde med kerneopgave og børnesyn på pædagogisk dag i 

august. 

Sagsfremstilling: Ledelsen orienterer skolebestyrelsen om opstarten, drøftelserne og de foreløbige 

overvejelser om proces. Skolebestyrelsen får mulighed for at drøfte de samme spørgsmål, som 

medarbejderne har drøftet i opstartsfasen. 

Beslutning: Punktet udsættes til SB31- 4.oktober 2021 

Bilag:  

 

Punkt 240: Drøftelse af udmøntningen af frihedsgrader givet i politisk aftale d. 2. juni 

Beslutningstema: Politisk aftale fra juni 2021. 
 

Sagsfremstilling: Med den nye aftale fra juni 2021, fik vi mulighed for at omlægge USU-timer og evt. 

undlade arbejdet med elevplaner i skoleåret 2021-2022. Louise fremlægger de tiltag vi har gjort og videre 

proces. Skolebestyrelsens tilkendegivelser bidrager til det videre arbejde. 

Beslutning: Punktet udsættes til SB31- 4.oktober 2021 

Bilag: Politisk aftale om håndtering af faglige udfordringer 
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Punkt 241: Bad efter idræt 

Beslutningstema: Obligatorisk bad efter idræt? 
 

Sagsfremstilling: Vi har modtaget en forældrehenvendelse vedr. fritagelse fra obligatorisk bad efter idræt. 

Den konkrete henvendelse er håndteret og elev og forældre er umiddelbart godt videre. På baggrund af 

henvendelsen ønsker vi, at skolebestyrelsen forholder til obligatorisk badning som princip. Allan indleder 

punktet. 

Beslutning: Skolebestyrelsen drøftede de aktuelle udfordringer, samt andre situationer, hvor 
fællesbadet er blevet en udfordring.  
Også situationen i idrætsforeningen blev drøftet- hvordan går det med bad her? 
Efter corona- er kropsforskrækketheden måske blevet større? 
Hensynet til det enkelte barn vejer.  
 
Vi samler data- undersøger omfanget på Havrehedskolen. 
Punktet tages til SB 31 – 4. oktober 2021 
 

Bilag:  

 

 

Punkt 242: Hvad kunne skolebestyrelsen tænke sig at arbejde med i 2021-2022? 

Beslutningstema: Arbejdsområder kommende skoleår. 
 

Sagsfremstilling: Hvilke områder ønsker skolebestyrelsen at arbejde med i kommende skoleår? 

Beslutning: Hvad kunne Skolebestyrelsen (SB) tænke sig at arbejde med?  

 

 Trivselsgruppen har afholdt et møde. Overordnede tema trivsel er en mulighed. SB skal have mere 

fokus på fællesskab og trivsel.  

 
 De unge og deres fælleskaber efter corona er et sindssygt spændende emne. Samarbejde med andre 

organisationer – der mangler et ”hænge ud”-sted, ”hallen” og ”kunsten” er ikke rigtigt deres – hvad 

med ungdomsklubben – kan den aktiveres igen? 

 SB-Hilse-kampagnen i samarbejde med elevrådet var aftalt før kampagnen – kultursnakken er vigtig. 
Hvordan skal det gribes an- tænkeboks – hvad er det for mekanismer vi ser her? Vi/SB skal gå forrest 

og stå og hilse om morgenen for at skabe opmærksomhed. 

 Elevplanen og hvad vi gør der? Underretning af hjemmet.  

 Drøftelse af sociale medier. 

 

Skolebestyrelsen valgte at fokusere på ”Underretning af hjemmene” og ”hilsekampagnen”. Lektiedrøftelsen er 
også et emne med fokus.  

 

Bilag:  
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Punkt 243: Eventuelt                                           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

… 

 

 

Punkter til næste møde: 

Køleskabe – køletasker 

Elevplan og ledelsesdrøftelser Skole-hjem-samarbejde 

Orientering om proces vedr. arbejde med kerneopgave og børnesyn  

Drøftelse af udmøntningen af frihedsgrader givet i politisk aftale d. 2. juni (herunder lektier) 

Obligatorisk bad efter idræt? Data indhentes. 

Underretning af hjemmene (elevplan), og hilsekampagnen  

 

Mødeleder SB 31: Mads Kyed 


